
  
 
 

Zápis 
            z 26. řádného zasedání Akademického senátu FSI VUT 

dne 29. 10. 2020 
 
 
 

Místo konání: realizováno přes MS Teams 
Čas konání: 14:00 – 15:30 
Přítomní:  
Omluveni:   
Neomluveni:  
Hosté: děkan doc. Katolický, proděkani prof. Křupka, doc. Hlinka, doc. Fuis a           

Ing. Bednář, tajemník Ing. Tesař 
Zasedání řídil: doc. Návrat 

 
 

 
Program: 
1. Volba skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání 
3. Informace vedení fakulty, informace z grémií 
4. Informace o přípravě voleb 
5. Předložení Dodatku č. 1. k Volebnímu řádu AS FSI VUT 
6. Schválení termínu a programu příštího zasedání 
7. Různé 

 
Zasedání zahájil a řídil předseda AS FSI doc. Návrat. 
 
 
 
Představení přizvaných účastníků jednání 
 
Doc. Návrat přivítal pana děkana, proděkany prof. Křupku, doc. Hlinku, doc. Fuise a Ing. Bednáře a               
tajemníka Ing. Tesaře. 
 
 
 
ad 1) Volba skrutátorů 
 
Návrh skrutátorů: doc. Klimeš, Ing. Houfek 
Hlasování: pro: 26 proti: 0 zdržel se: 2 
 
 
ad 2) Schválení programu zasedání 
 
Oproti navrženému programu došlo ke změně v bodu 2 - bylo vypuštěno schválení zápisu z 25.                
řádného zasedání a plnění usnesení, dále byly přidány body Předložení Dodatku č. 1 VŘ AS FSI a                 
Schválení termínu příštího zasedání. 
Usnesení: AS FSI schvaluje upravený program 26. řádného zasedání. 
Hlasování: pro: 29  proti: 0 zdržel se: 0 
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ad 3) Informace vedení fakulty, informace z grémií 
 
Děkan: 
- V souvislosti s vládními opatřeními a v návaznosti na Dodatek č. 2 Rozhodnutí rektora 2/2020 byl                

dán vedoucím jednotlivých pracovišť úkol v maximální možné míře nastavit režim homeoffice. 
 
Prof. Štětina: 
- Proběhlo jednání EK AS VUT, jednalo se o malých investicích a investičních nákupech, dále              

zazněly informace o hospodaření CEITECu. 
RNDr. Popela: 
- EK AS VUT byla seznámena  s náměty k rozpočtu VUT, o kterých se dále jedná. 
Ing. Konečná: 
- SK AS VUT se zapojila do náborové kampaně na dárce krve pro fakultní nemocnici u sv. Anny. 

  
 
ad 4) Informace o přípravě voleb 

 
Předseda volební komise doc. Vašík uvedl, že komise dospěla k rozhodnutí, že vyhlášené volby se               
konat nebudou a přijala následující usnesení: 
Volební komise rozhoduje o nekonání voleb zástupců FSI do AS VUT a členů AS FSI v původním                 
termínu 3. - 4. 11. 2020.  
Hlasování: pro: 17 proti: 0 zdržel se 0 
 
Důvodem je nouzový stav a s ním související opatření, která znemožňují značné části voličů účast na                
volbách. MŠMT vydalo stanovisko k platnosti zákona 188, kterým potvrzuje platnost § 7 odst. 2 i na                 
nouzový stav vyhlášený 5. října 2020. Současnému senátu je tímto zákonem prodlouženo funkční             
období a nedojde tedy k situaci, kdy by fakulta zůstala bez akademického senátu. Volební komise               
doporučuje novelizovat volení řád tak, aby byl zajištěn regulérní průběh voleb i za podmínek omezení               
volného pohybu a následně bez zbytečného odkladu vyhlásit konání voleb do AS FSI a ve spolupráci                
s AS VUT zajistit realizaci voleb zástupců FSI do AS VUT.  
Doc. Návrat informoval, že stanovisko volební komise předal předsedovi AS VUT a předsedovi             
volební komise VUT. 
 
Na dotaz doc. Mazůrka odpověděl doc. Vašík, že rozhodnutí volební komise FSI není koordinováno s               
ostatními fakultami, existuje ale několik stanovisek AS VUT, které v zásadě toto rozhodnutí podporují.              
Připomínky jsou spíše technického rázu, např. jestli volby do AS VUT budou doplňovací nebo              
standardní apod. Doc. Vašík upozornil, že platnost zákona 188 automaticky prodlužuje funkční období             
všem akademickým senátům, takže pokud proběhnou elektronické volby do AS VUT, tak bude sice              
zvolený nový senát, ale stávajícímu senátu poběží dále funkční období, takže i v senátu VUT bude mít                 
FSI nadále své zástupce. 
Na dotaz prof. Macy odpověděl doc. Vašík, že zákon 188 prodlužuje funkční období senátu o 120 dní                 
od ukončení nouzového stavu, takže v této době není známo přesné datum ukončení funkčního              
období. 
Ing. Ramík uvedl, že stanovisko volební komise bylo jednomyslné a bylo po různých konzultacích              
přijato jako nejlepší možné řešení. 
V diskuzi další senátoři vyjadřovali podporu stanoviska volební komise, např. doc. Roupec uvedl, že              
sice existují různé výklady zákona 188, ale v době, kdy je fakticky znemožněn hlavně studentům               
výkon volebního práva, jinou možnost nevidí. 
Doc. Návrat přednesl návrh usnesení, ve kterém by senát vyhlásil volby do 30 dnů od ukončení                
nouzového stavu. 
Ing. Konečná upozornila, že pokud by nouzový stav skončil v původním termínu 3. 11. 2020, nebylo                
by možné z legislativních důvodů volby do 30 dnů uskutečnit. 
Ing. Ramík navrhl formulaci ...bez zbytečného odkladu… 
Další návrh byl prodloužit termín pro uskutečnění voleb do 60 dnů po ukončení nouzového stavu. 
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V diskuzi se senátoři zamýšleli nad nejvhodnějším způsobem stanovení termínu konání a jeho             
nejpřesnější formulací. Ing. Ramík posléze svůj návrh stáhl. 
 
Usnesení: AS FSI se seznámil s přijatými usneseními a zdůvodněním VK FSI ze dne 27. 10. 2020 a                  
podporuje je. Na základě toho AS FSI souhlasí s nekonáním voleb vyhlášených na 3. - 4. 11. 2020.                  
Nové volby budou vyhlášeny nejpozději do 60 dnů po ukončení nouzového stavu. 
Hlasování: pro: 31  proti: 0 zdržel se: 0 
 
 
ad 5) Předložení Dodatku č. 1. k Volebnímu řádu AS FSI VUT 
 
Pan děkan uvedl, že důvodem předložení dodatku VŘ je umožnění elektronických voleb. V             
předložené verzi dokumentu navrhuje ještě udělat jednu změnu, a to v odst. 2 vypustit poslední větu o                 
tom, že podporu při přípravě voleb poskytuje CVIS. 
Další změnu navrhl doc. Pantělejev, a to v odst. 3 nahradit výraz “nepředvídanými” výrazem              
“nepředvídatelnými”. 
Doc. Roupec podpořil oba návrhy na změny a za sebe dále uvedl, že by možnost elektronických voleb                 
připustil jen za mimořádných okolností. 
RNDr. Dvořák vyjádřil názor, že by volební řád měl definovat volební lístek a mělo by v něm být                  
ošetřeno sčítání hlasů. 
Doc. Roupec je opačného názoru a konkrétní definice by do předpisu nedával. 
Návrhy se bude zabývat legislativní komise, účast na jejích jednáních přislíbil pan děkan a mohou se                
jich účastnit i další hosté. 
 
Usnesení: AS FSI zkracuje předkládací lhůtu na 2 týdny pro projednání Dodatku č. 1 Volebního řádu                
AS FSI VUT. 
Hlasování: pro: 32  proti: 0 zdržel se: 0 
 
 
ad 6) Schválení termínu a programu příštího zasedání 
 
Návrh termínu 27. řádného zasedání je čtvrtek 12. 11. 2020. 
Program: 
- Schválení zápisu 25. řádného zasedání 
- Dodatek č. 1 VŘ AS FSI 
- Vyhlášení voleb 

 
Hlasování: pro: 32 proti: 0 zdržel se: 0 
 
 
ad 7) Různé 
 
Doc. Vašík upozornil, že nekonání vyhlášených voleb znamená, že všechny úkony provedené v             
souvislosti s těmito volbami jsou zrušené a všechny činnosti spojené s volbami (podávání návrhů na               
kandidáty, generování seznamů voličů atd.) musí proběhnout znovu. 
RNDr. Popela upozornil, že na ostatních fakultách elektronické volby proběhnou a FSI tedy bude moci               
využít jejich zkušeností. 
Prof. Štětina přednesl žádost na dvoufaktorové přihlašování do IS VUT, zvláště v souvislosti s              
volbami. 
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Poté bylo zasedání ukončeno. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Verifikoval:   
předseda AS FSI          předsedkyně SK AS FSI  
doc. Ing. Tomáš Návrat, Ph.D.         Ing. Petra Kosová   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
zapsala: Brigita Rohovská 
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